
 

Vedr. et fortsat udbud af pædagogiske uddannelser i Thisted. 

D.18 juni 2008 fremsendte borgmestrene Egon Plejdrup, Morsø Kommune,  Egon Hove Olesen, Ny 

Thisted Kommune og Mogens Gade, Jammerbugt Kommune sammen med Ulla Astman, 

Regionsformand Region Nordjylland et uopfordret notat til Bestyrelsesformand for VIA og medlem 

af regionsrådet for region Midtjylland Johannes Flensted-Jensen angående flytning af 

grunduddannelserne fra VIA til UCN (University College Nordjylland). 

Umiddelbart ser det ikke ud til, at man har været klar over konsekvenserne for Pædagogisk 

uddannelsescenter i Thisted, idet en overflytning til UCN kan få fatale konsekvenser for området. 

Først og fremmest er det magtpåliggende for os at understrege, at vi ikke er i et modsætningsforhold 

til UCN, men at bekymringen udelukkende skyldes UCNs manglende udbudsret til PAU/AMU. 

For Thistedafdelingens forsatte eksistens er denne udbudsret nødvendig. Afdelingen kan ikke 

opretholdes med kun et årligt optag på pædagoguddannelsen. Forudsætningen for at opretholde et 

fagligt kvalificeret studiemiljø i Thisted er forbundet med en vis volumen.  

Vi har i Thisted en velfungerende uddannelsesinstitution, som mange kursister, studerende og 

ansatte kan verificere, og som undervisningsministeren selv oplevede ved sit besøg på 

uddannelsescentret i august.  

Desuden oplevede vi til septemberoptaget på pædagoguddannelsen et stigende ansøgertal; helt i 

modstrid med den generelle tendens på landsplan. 

 Ganske vist er det således at regionerne iflg professionshøjskolelovens § 4 har en regional 

forpligtelse til uddannelsesforsyning, men videre stipuleres det i § 4 stk 2. at  

  

" Undervisningsministeren kan dog bestemme, at flere professionshøjskoler sammen skal dække 

regionens eller et geografisk områdes behov for for en eller flere af de nævnte uddannelser, eller at 

professionshøjskolen skal dække behovet i hele landet eller nærmere bestemte dele heraf for en eller 

flere af de nævnte uddannelser". 

  

Deraf følger, at det ikke er absolut nødvendigt, at uddannelserne udbydes af den geografiske region. 

  

 Vi vil derfor henstille til, at der ikke tages beslutninger, der kan medvirke til, at en landsdel, som i 

forvejen har et minimalt uddannelsesudbud, yderligere diskvalificeres.  

Da det er regeringens og undervisningsminister Bertel Haarders eksplicitte politik, at så mange som 

muligt får en uddannelse, kan der i den forbindelse henvises til en aktuel undersøgelse, som påviser, 
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at hovedparten af vore studerende er så bofaste, at de ikke ville få en uddannelse, hvis dette ikke var 

muligt i området. 

 

Idet vi håber, at man vil se med velvilje på bevarelse af mellemlange videregående 

uddannelsestilbud i Thy, og af afdelingens fortsatte eksistens. 

 

Hvis De har spørgsmål, er de velkommen til at kontakte mig på denne mail eller på tlf 22379655 

På undervisernes vegne 

 

Mette Andersen, cand.pæd.psyk., lektor    

  

  

  

 

 

 


